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 Protokół  nr XXXVII/09 
z Sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

odbytej w dniu 30 wrzesnia 2009 r. 
w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej 

 
 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji 
 
Przewodniczący Rady  Zdzisław Kłodnicki  o godz. 11:10 otworzył sesję i po powitaniu radnych i gości 
oświadczył, iż zgodnie z listą  obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi guorum pozwalające podejmowanie 
prawomocnych decyzji.  
Nieobecni: pan Zimoch Piotr, pan Markiewicz Jacek 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy                            – pan Witold Jankowski, 
- Sekretarz Gminy                    - pan Waldemar Balcerek, 
- Skarbnik Gminy                     – pani Alina Brząkała, 
- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pan Tomasz Jerczyński 
- Inspektor ds. Gospodarki Gruntami – pani Anna Pilarek, 
- Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych – pani Barbara Kulak,  
oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący pan Zdzisław   Kłodnicki  przypomniał, że porządek dzisiejszej sesji przedstawia się  
następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z poprzednie sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał. 
6. Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2009r. 
7. Przyjęcie informacji z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 Zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Łęka 
Opatowska”; 

 zmian budżetowych w budżecie roku 2009. 
9. Przedstawienie przez młodzież gimnazjum projektu edukacyjnego pod nazwą „Prawa człowieka  

 i ich ochrona w Polsce”. 
10. Sprawozdanie z wyników egzaminów końcowych w naszych placówkach oświatowych, poprawek 

przedmiotowych i przyjęć do szkół ponadgimnazjalnych. 
11. Omówienie złożonych wniosków o przyjętym funduszu sołeckim na rok 2010. 
12. Interpelacje i zapytania radnych.  
13. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich  sesjach.  
14. Wolne głosy i wnioski.  
15. Zakończenie obrad XXXVII  Sesji Rady Gminy. 

 
O godz. 11:11 na salę obrad dotarł radny pan Markiewicz Jacek. 
 
Do porządku obrad zaproponowano następujące zmiany: 

1. radny pan Flaczyk J. zaproponował  zmianę polegającą na wysłuchaniu projektu edukacyjnego 
pod nazwą „ Prawa człowieka i ich ochrona w Polsce” (pkt 9) po  pkt 3. 

Za proponowaną zmianą w porządku obrad głosowało 14 radnych (jednomyślnie). 
Porządek obrad po wprowadzeniu zmian radni przyjęli jednomyślnie – za głosowało 14 radnych. 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokółu z poprzednie sesji. 
 
Uwag do protokółu z sesji XXXVI nie wniesiono. Radny pan Flaczyk Jerzy  zaproponował odstąpić 
 od czytania protokołu. Protokóły przyjęto  jednomyślnie – „za” głosowało 14 radnych.  
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Ad. 4. Przedstawienie przez młodzież gimnazjum projektu edukacyjnego pod nazwą „Prawa  
           człowieka  i ich ochrona w Polsce”. 
 
Projekt edukacyjny pod nazwą „ Prawa człowieka i ich ochrona w Polsce” jest realizowany przez młodzież 
gimnazjum im. kard. Stefana Wyszyńskiego w Opatowie pod patronatem Ogólnopolskiej Fundacji 
Komputerowej w Poznaniu oraz Uniwersytetu Adama Mickiewicza. Problem współczesnego  świata jakim 
jest łamanie praw ludzi, które są nienaruszalne i niezbywalne oraz ze swoja opinią i refleksjami, podzieliły 
się uczennice Dominika Hadryś i Agata Poźniak. Koordynatorem projektu jest nauczycielka  pani 
Aleksandra Musiała.  
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki podziękował pani dyrektor gimnazjum, opiekunowi  
i uczniom za udział w projekcie i przybliżenie tematyki związanej z łamaniem praw człowieka w świecie. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski przyłączył się również do podziękowań. 
W tym punkcie pozwolił sobie uhonorować uczniów, którzy osiągnęli w minionym roku szkolnym bardzo 
dobre wyniki w nauce i otrzymali stypendium we wszystkich kategoriach. Drobne upominki i gratulacje 
otrzymały Anna Chyl i Jeziorna Maria. 
 
Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Oprócz prac związanych z cotygodniowym dyżurem i przygotowaniem materiałów na sesję wymienić 
musze trzy sprawy, które miały miejsce w okresie sprawozdawczym, a mianowicie: 
- dożynki w dniu 30 sierpnia Br. w Szalonce, 
- 70 rocznica wybuchu II wojny światowej i wzniesienie pomnika poległym w dniu 1 września 2009 r., 
posiedzenie wspólne komisji nad studium uwarunkowań i zagospodarowania przestrzennego. 
Odnośnie sprawy dożynek chce w imieniu Rady i swoim złożyć społeczności Szalonki podziękowania za 
włożony trud i ogrom pracy w ich wzorowe przygotowanie i przeprowadzenie a szczególnie pani sołtys 
Holkowej. Wniosek jest jeden, ze tradycje trzeba pielęgnować a i hołd rolnikom za trud tez się należy. 
Najważniejszym wydarzeniem była 70 rocznica wybuchu II wojny światowej i uczczenie poległych. 
Rocznicę uczciliśmy Msza świętą koncelebrowaną polowa i częścią artystyczną, a poległym oddaliśmy 
hołd wznosząc pomnik w miejscu, z którego wyruszali na front żołnierze z naszej Gminy. Spełniliśmy 
marzenia naszych kombatantów- uczestników tej strasznej wojny i wielu rodzin których członkowie polegli 
na polu chwały. Chce podziękować wójtowi Gminy i sekretarzowi za duży wkład pracy, który doprowadził 
do wzniesienia i uroczystości poświecenia tego pomnika. 
Sprawa następna to mój udział we wspólnym posiedzeniu komisji rady i dyskusji nad studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Jest to zagadnienie gospodarcze ważne 
dla Gminy, bowiem jego uchwalenie pozwoli na dalszy rozwój Gminy i jest dla niej niezbędny. 
W dniu 21 września br. brałem udział w odbiorze inwestycji jaka było oddanie drogi powiatowej do użytku 
przez wieś Łęka Opatowska. Inwestycja o ogólnej wartości około 800 tysięcy złotych poprawiła warunki 
eksploatacji i wyglądu miejscowości. Muszę stwierdzić, że aż chce się jechać tą jezdnią. Inwestycja jest 
wynikiem dobrej współpracy między nasza Gminą i Radą, a Starostwem i Radą Powiatu oraz 
Powiatowym Zarządem Dróg w Kępnie. Mamy nadzieję, że do współpracy dołączy Gmina Baranów  
i dojdzie do realizacji następnej inwestycji drogowej Słupia – Zmyślona Słupska- Kuźnica i Raków. 
I musze wspomnieć o jeszcze jednej sprawie wprawdzie nie związanej z moja praca w Radzie Gminy 
bezpośrednio. Jest to mój udział wraz z panem wójtem w VII Powiatowych zawodach sportowo- 
pożarniczych MDP. Uczestniczyłem w tych zawodach jako przedstawiciel Zarządu Powiatowego OSP. 
 A wspominam o tym dlatego, że zmobilizowały mnie do tego wyniki naszych młodych strażaków,  
a mianowicie I miejsce w kategorii  dziewcząt i I miejsce w kategorii chłopców z OSP Łęka Opatowska na 
szczeblu powiatu oraz IV miejsce chłopców z OSP Biedaszki. Obie drużyny z Łęki Opatowskiej oprócz 
zdobycia pucharów i dyplomów będą reprezentowały nasz powiat na zawodach wojewódzkich, na których 
już dzisiaj życzymy jak najlepszych wyników. Chce bardzo gorąco podziękować drużynom za osiągnięte 
wyniki, a szczególnie dh Błażejewskiemu Leszkowi, który swoją pracą przyczynił się do tych wyników. 
Dziękuję również tym członkom OSP Łęka Opatowska, którzy pomogli dh Leszkowi Błażejewskiemu w 
czasie treningów i ćwiczeń bojowych. Podziękowania kieruję również do młodzieży i druhów z Biadaszek 
za udział i zajęcie IV miejsca drużyny chłopców w tych zawodach. Wyniki te wskazują na prawidłowy 
kierunek pracy z młodzieżą strażacką, która kiedyś będzie musiała zastąpić swoich starszych kolegów. 
W dniu 28 września br. brałem udział w pięknej uroczystości pt. „Katyń- ocalić od zapomnienia” 
zorganizowanej przez grono pedagogiczne i uczniów SP  w Opatowie. Uczniowie mimo tego, ze są 
młodzi z powaga i wzorowo oddali charakter tematyki z wielkim profesjonalizmem. Uroczystość  
o charakterze wychowania patriotycznego przyczyniła się do poszerzenia wiadomości na temat 
ludobójczej działalności sowietów, jak powiedział pan wójt,, temat którego do niedawna poruszać nie było 
wolno bo można było trafić w ręce „Ubeków”. W tym samym dniu wspólnie z dyrekcją Banku 
Spółdzielczego w Kępnie i Łęce Opatowskiej oraz panem wójtem i panem sekretarzem brałem udział w 
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otwarciu oczekiwanego przez społeczeństwo bankomatu, który na pewno ułatwi życie tym, którzy będą 
mieli otwarte konto w Banku Spółdzielczym lub innym banku. Chce z tego miejsca podziękować 
dyrektorom Hofmanowi i Trojakowi za zrozumienie i dobrą współpracę między nami co doprowadziło do 
instalacji mimo, że inwestycja dla banku nie jest wcale mała. 
 
Radny pan Jerzy Flaczyk stwierdził, że czuje się niedowartościowany w sprawie czołowych miejsc 
zajętych przez strażaków na zawodach. W prasie były tylko małe wzmianki o sukcesie naszych drużyn. 
Dlaczego nie możemy przebić się do prasy? Dlaczego o innych Gminach się pisze, a o naszej nie? 
 
Przewodniczący Rady podziękował radnemu za cenną i słuszną uwagę. Doszedł z wójtem do tego 
samego wniosku, ale ma nadzieję że to się zmieni. Temat nie umyka uwadze.  
 
Ad. 6. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał. 
 
Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Do sprawozdania radni mieli następujące uwagi i pytania: 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki wyraził zadowolenie, że zmienił się poborca wody. 
 
Radny pan Jerzy Flaczyk spytał czy przy remoncie drogi nr 11 uwzględniono wyjazd z remizy 
 w Siemianicach. Poprosił aby przy następnych etapach podłączenia do sieci kanalizacyjnej podejść 
inaczej do sprawy. 
 
Radny pan Marian Kurek- droga we wsi Łęka została oddana do użytku, ale na 1,5 km odcinku brak jest 
znaków, przejść dla pieszych oznaczonych zatoczek dla autobusów, inwestycja była współfinansowana  
przez gminę. 
Radny spytał, czy nie mógł się odbyć drugi przetarg na odśnieżanie i czy posypywane będą tylko 
skrzyżowania i wzniesienia. 
 
Radny pan Jacek Markiewicz spytał, czy jest pomysł na odśnieżanie chodnika przy drodze krajowej nr 11. 
 
Radny pan Adam Kopis powiedział, że niedoróbek projektowych,  przy remoncie drogi w Opatowie jest 
dużo, a broniąc sołtysa z Opatowa należy stwierdzić, że pan Wasiela  grzecznością nie grzeszy ponieważ 
radny co najmniej 3 razy miał okazje z nim rozmawiać. Firma wykonująca roboty, do tej pory nie 
posprzątała.  
 
Radny pan Henryk Rogalewski spytał jak będzie wyglądać rozlicznie godzinowe za odśnieżanie, kto 
będzie to rejestrował. 
 
Radny pan Marian Pacyna pytał, ile partycypować będzie Baranów we wspólną inwestycje, skoro z ich 
strony jest zero zainteresowania. 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki dodał, że mimo negatywnej wypowiedzi radnego Kopisa, 
nie należy palić mostów i kopać rowów ponieważ od tych panów  zależą inwestycje, a niedoróbki zawsze 
będą. 
 
Odpowiedzi udzielił wójt pan Witold Jankowski wg kolejności pytań i tak: 
1. Wyjazd ze strażnicy w Siemianicach będzie  taki jaki jest, będzie odpowiednie oznakowanie, że jest to 
wyjazd dla straży. 
2. Problem oznakowania poziomego w Łęce Opatowskiej zostanie omówiony z Zarządem Powiatowym 
Dróg. W zimie posypywane będą tylko skrzyżowania.  
3. Nie sposób określić metodyki rozliczania godzinowego za odśnieżanie. W umowie znalazły  
się odpowiednie zapisy mówiące kto zdecyduje o odśnieżaniu. Musi być również wzajemne zaufanie. 
4. Droga wojewódzka w Opatowie- sporo racji ma radny Kopis, bo potrzeba sporo cierpliwości żeby 
 z panem Wasielą się porozumieć. Fakt jest taki, że jesteśmy skazani na współpracę. 
5. Nie pomyślałem o ewentualnym współfinansowaniu dziękuję za podpowiedź 
6. Obowiązek odśnieżania chodnika ma właściciel drogi. W porozumienie z panem Mrugałą  
mamy wskazać osobę do odśnieżania, a oni zapłacą za usługę 
 
Radny pan  Henryk Rogalewski zapytał radnego powiatowego pana Marka Kowalskiego czy powiat 
rozstrzygnął przetarg na odśnieżanie dróg.  
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Radny powiatowy pan Marek Kowalski odpowiedział, że na ten temat jeszcze nic nie wie. W powiecie 
myśli się o innym rozwiązaniu, a mianowicie umowa z wygrywającym przetarg ma być podpisana na 3 
lata co powinno podnieść jakoś usług. 
Radny Kowalski spytał czy myśli się o rozwiązaniu sprawy parkowania samochodów na chodniku  
w Opatowie.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że ten temat poruszany jest drugi raz i trzeba będzie wymóc 
postawienie znaków zakazu postoju i parkowania. 
 
Wójt pan Witold Jankowski  odpowiedział, że  według ogólnych zasad na chodniku nie wolno  
zatrzymywać samochodów.  Kto zatrzymuje się na chodniku ryzykuje otrzymaniem mandatu. Zarząd 
Dróg, na naszą prośbę  ma postawić odpowiednie znaki. Chodnik i droga w Opatowie jest zgodna  
z parametrami drogi wojewódzkiej. 
 
Radny pan Jerzy Flaczyk poprosił aby postawić w Łęce  znaki ograniczące tonaż, a także znak 
ograniczający prędkość do 40 km/h przy tablicy z nazwą  miejscowości. 
 
Sołtys Dariusz Gąszczak poprosił o posprzątanie na ulicy Prostej materiałów, odpadów i bałaganu które 
firma pozostawiła po remoncie drogi w Łęce. 
 
Radny pan Grzegorz Adamski spytał o ile wzrosły koszty wywozu śmieci wywożone przez nową firmę 
w porównaniu z poprzednią.  
 
Wójt pan Witold Jankowski odpowiedział, że poprzednio miesięcznie wywóz śmieci kosztował około 16 
tyś. złotych, obecnie  20.740 zł. Wzrost około 4 tyś. złotych. 
 
Ad. 7.Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2009 r. 
 
Wójt pan Witold Jankowski powiedział, że Informację z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2009 r. 
radni otrzymali wcześniej zgodnie z przepisami 
Budżet pierwszego półrocza pod względem finansowym przebiegał zadowalająco. Jeśli odczuwamy 
mniejsze wpływy do budżetu to z tytułu udziału w podatku dochodowym przekazywanym z budżetu 
państwa. Dla przykładu dla Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej zmniejszono budżet zasiłków 
rodzinnych o kwotę 200 tyś. złotych. Zasiłki będą wypłacane ale zgodnie  
z zapotrzebowaniem. Jeśli chodzi o dochody własne płacone przez nas wszystkich to nie ma zakłóceń  
i są realizowane zgodnie z zapisem. 
Następnie  skarbnik pani Alina Brząkała odczytała uchwałę nr SO-0953/52/4/Ka/09 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 23 września 2009r. w sprawie wyrażenia opinii  
o przedłożonej przez Wójta Gminy informacji o wykonaniu budżetu Gminy Łęka Opatowska za okres  
I półrocza 2009 roku. Skład orzekający RIO wydał opinie pozytywną. (kserokopia uchwały stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu). 
 
Ad. 8. Przyjęcie informacji z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2009. 
 
Radni nie mieli pytań i uwag do przedstawionej informacji z wykonania budżetu Gminy za I półrocze  
2009 r. Analizę radni przeprowadzili na  komisjach i wnioski przekazali komisji planowania i budżetu.  
Przewodniczący komisji planowania i budżetu  pan Jerzy Flaczyk odczytał „Ocenę sprawozdania  
z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2009 r., która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Następnie Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki spytał kto z radnych jest za przyjęciem 
informacji z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2009 r. – za głosowało 14 radnych (jednomyślnie). 
 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawie. 
 
Projekt uchwały nr XXXVII/174/09 w sprawie „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Łęka Opatowska”.  
 
Pan  Radosław Jończak  szef  Firmy SoftGis z Wrocławia, która przygotowała Studium uwarunkowań 
 i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Łęka Opatowska” na wstępie swojej wypowiedzi 
podziękował wszystkim  za rok współpracy i zaangażowanie w tworzeniu dokumentu, z czym spotkał się 
po raz pierwszy. Długa procedura tworzenia studium wynika z procedur, które określa ustawa. 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy jest dokumentem 
określającym politykę przestrzenną gminy, koordynację działań samorządu lokalnego w planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym gminy. 
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Studium jako wewnętrzny dokument władz samorządowych, nie jest aktem prawa miejscowego i nie 
stanowi podstawy do wydawania decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu, a także nie 
przesądza o użytkowaniu terenów. Ustalenia Studium zgodnie z art. 9 ust 4 ustawy o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym są wiążące dla organów gminy przy sporządzaniu miejscowych 
planów, które muszą być zgodne z zapisami studium (art. 15 ust 1 ww ustawy). 
Sporządzenie nowego studium wynika z tego, iż ostatni taki dokument sporządzony został w 1999 roku. 
Opierano się wtedy na ustawie z dnia 7 lipca 1994 r. o zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 1999 
r. Nr 15, poz. 139), która została zastąpiona w 2003 r. ustawą z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i 
zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. 2003 r. Nr 80 poz. 717, z późn. zm.). Od tego momentu na 
terenie gminy zaszło wiele zmian i zwiększyły się potrzeby samych mieszkańców. Ówczesny plan 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego nie zawiera wiele bardzo ważnych 
i istotnych punktów, które należy uwzględnić. Dlatego wynikła potrzeba sporządzenia nowego studium w 
oparciu o dokument z 1999 r.  
Niniejsze Studium składa się z części tekstowej i graficznej (zgodnie z art. 10 ust. 4 ustawy o planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym).  
Tekst studium składa się z trzech części:  
 Rozdział I – wprowadzenie zawiera informacje m.in. o zawartości dokumentu,  

jego roli i prawnej podstawie sporządzenia oraz podstawowych celach Studium; 
 Rozdział II - uwarunkowania zagospodarowania przestrzennego gminy, która jest podzielona na 

trzy działy odpowiadające elementom sfery przyrodniczej, społecznej, gospodarczej, 
funkcjonalno przestrzennej oraz technicznej;  

 Rozdział III – kierunki rozwoju przestrzennego gminy, kierunki zmian w strukturze przestrzennej 
gminy, ochrony środowiska, przyrody, rozwój komunikacji i infrastruktury technicznej.  
 

Ponadto tekst Studium uzupełniają dwa rysunki zatytułowane „Uwarunkowania rozwoju przestrzennego” 
oraz „Kierunki rozwoju Przestrzennego” w skali 1:10 000, obejmujące cały obszar gminy. 
Podstawę prawną niniejszego opracowania stanowi art. 10 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. Nr 80, poz. 717, z późn. zm.) oraz Rozporządzenie Ministra 
Infrastruktury z dnia 28 kwietnia 2004 r. w sprawie zakresu projektu studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy (Dz. U. Nr 118, poz. 1233). 
Podstawa formalna sporządzenia studium jest Uchwała Nr XVII/77/2008 Rady Gminy Łęka Opatowska  
z dnia 23 stycznia 2008 roku „w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Łęka Opatowska”. 
 
Radny pan Marcin Jeziorny powiedział, że współpraca z firmą przebiegała wzorowo, zaangażowanie 
radnych, urzędu Gminy i mieszkańców było bardzo duże bo jest to najważniejsza strategiczna uchwała  
dla naszej Gminy. Radny podziękował panu Jończakowi  za wnikliwe zapoznanie się ze specyfiką Gminy 
i szczegółowe odpowiedzi na wszelkie zapytania oraz referatowi rolnictwa. Nikt z radnych nie będzie miał 
wątpliwości co do przyjęcia studium. 
Więcej głosów w dyskusji nie było. 
 
Po odczytaniu projektu Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących  
w posiedzeniu 14 głosami  „za” podjęła uchwałę nr XXXVII/ 174 /09 w sprawie „Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Łęka Opatowska”.  
 
Projekt uchwały nr XXXVII/ 175 /09 w sprawie zmiany  budżetu Gminy na 2009 r. 
 
Za ni skarbnik omówiła zmiany w budżecie Przewodniczący Rady odczytał pismo Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu  nr WA – 0903/101/2009 z dnia 2009-09-07 w sprawie błędu w uchwale 
budżetowej nr XXXVI/172/09 z dnia 26 sierpnia 2009 r. Wyeliminowanie stwierdzonej nieprawidłowości 
leży w kompetencji rady Gminy zgodnie z art. 113 § 1 Kodeksu postępowania administracyjnego. 
 
Zmiany w budżecie Gminy omówiła skarbnik pani Alina Brząkała omawiając zmiany w poszczególnych 
działach i paragrafach. 
Wydatki zwiększono o kwotę  345.887,92 zł.  a zmniejszono o 319.159,92 zł. w tym zadania zlecone 
zmniejszono o kwotę  209.512 zł.  Ogółem  plan wydatków  budżetu Gminy wzrósł o kwotę  26.728,00 zł.  
Zmiany  budżetowe były tematem posiedzenia komisji ds. Budżetu i Planowania i zostały zaakceptowane  
 
Radny pan Adam Kopis spytał o dział 700 § 4300 – zwiększenie o 10 tys., a czego dotyczą decyzje? 
 
Kierownik referatu budownictwa, gospodarki komunalnej i ochrony środowiska pan Tomasz Jerczyński 
wyjaśnił, że 10 tyś. to koszty wydania decyzji o warunkach zabudowy. Koszt jednej decyzji to 400 zł., 107 
zł płaci mieszkaniec w przypadku innych budynków niż mieszkalne. Łącznie decyzja kosztuje 550 zł. 
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 Przewodniczący Rady spytał o zabrane 196 tyś. zł, a skąd pieniądze weźmiemy? 
 
Skarbnik pani Alina Brząkała wyjaśniła, że Wojewoda Wielkopolski zmniejszył plan  o 196 tyś. zł.  
GOPS co miesiąc robi zapotrzebowanie na środki, a zasiłki są wypłacane na bieżąco. 
 
Radny pan Kopis Adam spytał o 15 tyś. w dziale 750, czy ma rozumieć, że to kwota za imprezy które już 
się odbyły? 
 
Skarbnik pani Alina Brząkała wyjaśniła, że kwota ta dotyczy imprez już odbytych i planowanych 
połączonych z promocją Gminy, które przez gminę są współfinansowane. W § 921 są  zapisane środki  
na małe imprezy wewnętrzne np. dzień matki, babci.  
 
Radny pan Marcin Jeziorny powiedział, żeby w przyszłorocznym budżecie  zaplanować  większe wydatki  
na infrastrukturę  ponieważ okazuje się, że tych środków brakuje. Wydatki na promocje i kulturę powinny 
być stricte wydawane na tą działalność, a nie np. na postawienie masztów chociaż,  przyjmuje 
wyjaśnienie wójta że  decyzja zapadła w ostatniej chwili. 
 
Przewodniczący Komisji Planowania i budżetu radny pan Jerzy Flaczyk poinformował, że komisja w dniu 
23 września  b.r. na  swoim posiedzeniu zapoznała się ze zmianami i nie wnosi uwag. 
 
Po odczytaniu projektu Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących  
w posiedzeniu 14 głosami  „za” podjęła uchwałę nr XXXVII/ 175 /09 w sprawie zmiany  budżetu 
Gminy na 2009 r. 
 
Po wyczerpaniu tematu Przewodniczący Rady ogłosił o godz. 14:10  dziesięć minut przerwy. 
Po przerwie wznowiono obrady przystępując do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 10. Sprawozdanie z wyników egzaminów końcowych w naszych placówkach oświatowych, 
poprawek przedmiotowych i przyjęć do szkół ponadgimnazjalnych. 
 
Po przerwie na sali obrad obecnych było 11 radnych. Obrady opuścili radny  Jerzy Flaczyk, Janusz 
Stryczek, Grzegorz Adamski (usprawiedliwili nieobecność). 
Sprawozdanie z wyników egzaminów końcowych w naszych placówkach oświatowych, poprawek 
przedmiotowych i przyjęć do szkół ponadgimnazjalnych przedstawił wójt pan Witold Jankowski. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że wyniki egzaminów w  szkołach z terenu Gminy nie odbiegają od 
średniej powiatu. 
 
Radny pan Henryk Rogalewski powiedział, że niepokoi go fakt, że najmniejsza szkoła w Trzebieniu jest 
na szarym końcu za innymi szkołami. Co jest powodem? 
 
Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych wyjaśniła, że średnia na świadectwie wynosi 4,75. 
W szkole w Trzebieniu byli uczniowie, którzy osiągnęli średnią 4,75, a nawet jedna z uczennic  5,0. 
 Do stypendiów natomiast jest brana średnia 5,20 czyli bardzo wysoka. 
 
Radny pan Henryk Rogalewski dodał, że w małej szkole nauczyciel bardziej może dotrzeć do ucznia  
i dlatego tego nie rozumie. 
 
Dyrektor szkoły pani Urszula Wędzicha wyjaśniła, że od kilku lat w szkole odbywa się nauka w klasach 
łączonych tzn. lekcja odbywa się na dwóch poziomach. Nauczyciel ma mniej czasu na przekazanie 
tematu. Nigdy nie dogonimy dużych szkół przy klasach łączonych W klasie dużej np. 28 uczniów zawsze 
znajdzie się dwóch zdolnych, natomiast przy 5 uczniach z różnych środowisk?. W Trzebieniu  
i Biadaszkach większość mieszkańców ma wykształcenie podstawowe i to jest różnica warunków 
domowych o czym wspomniane jest w sprawozdaniu. W zeszłym roku jeżeli chodzi o sprawdzian klasy VI 
byliśmy jedyną szkołą z Gminy na V miejscu w powiecie. Zależy więc to od roczników i dzieci jakie do 
danej klasy chodzą.  W tym roku wszystkie szkoły w Polsce napisały sprawdzian słabo. Dyrektor 
Wędzicha nie uważa, że są gorsza szkołą. 
 
Przewodniczący Rady dodał, że jeśli chodzi o Trzebień to problem tkwi w ilości uczniów i jedne roczniki 
są lepsze inne słabsze, i oczywiście problem klas łączonych. Jeżeli poziom nauczania jest równy 
poziomowi w powiecie to kadra nasza jest zaangażowana i spełnia warunki jakie powinna spełniać. Nie 
musimy się naszych szkół wstydzić. Przewodniczący podziękował za przygotowanie sprawozdania.  
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Radny pan Marcin Jeziorny pytał o wskaźniki procentowe w gimnazjum tak jak w przypadku szkół 
podstawowych. 
 
Wójt odpowiedział, że  gimnazjum ma inną formę sprawozdania. 
 
 
Ad.11. Omówienie złożonych wniosków o przyjętym funduszu sołeckim na rok 2010. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski poinformował radnych, że na dzień  dzisiejszy złożone zostały przez 
wszystkie  rady sołeckie wnioski  dotyczące funduszu sołeckiego na 2010. Wójt ma  7 dni  
na ustosunkowanie do nich pod względem formalnym. 
Przygotowywany jest budżet na rok 2010, a do dnia 15 września  można było składać wnioski  
i propozycje  do budżetu Gminy na 2010 rok.  Takie wnioski również zostały złożone. 
 
Radny pan Marcin Jeziorny wrócił do sprawozdania wójta o sukcesach uczniów dopowiadając, że uczeń 
Gąszczak Tomasz ze szkoły w Łęce Opatowskiej zajął IV miejsce w Crossach Ostrzeszowskich. 
 
 
Ad. 12. Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Radny pan Henryk Rogalewski spytał w imieniu mieszkańców Łęki Opatowskiej, czy muszą być tak duże 
dawki chloru do wody i czy one są w normie. 
 
Radny pan Jacek Markiewicz dodał, że taka sama sytuacja jest w Siemianicach. 
 
Wójt pan Witold Jankowski odpowiedział, że dawki chloru są w normie, zgodne z zaleceniami Stacji 
Sanitarno – Epidemiologicznej w Kępnie. Jeżeli  Sanepid  podejmie decyzje o zaprzestaniu chlorowania, 
przestaniemy chlorować. 
 
Ad. 13. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich sesjach.  
 
Na ostatniej sesji nie złożono żadnej interpelacji. 
 
Ad. 14. Wolne głosy i wnioski.  
 
W wolnych głosach i wnioskach  jako pierwszy głos zabrała radna pani Elżbieta Skotnik spytała czy 
zostały podjęta jakieś działania w stosunku do Prezesa Gminnej Spółdzielni w sprawie bałaganu  
na skwerku w środku wioski. Na drodze przy cmentarzu zrobiła się dość duża wyrwa. 
 
Radny pan Grzegorz Adamski przekazał kilka informacji na temat chodnika przy kościele mówiąc, że 
przed strażnicą chodnik jest wysoki jak mur co jest dużym utrudnieniem przy wjeździe. Jest za tym aby 
cały chodnik obniżyć i w tym temacie nie może dogadać się z panem Wasielą mimo że jeżeli pracownicy 
zwrócili się o pomoc to takową otrzymali. Zastrzeżenia są także do jakości wykonania chodnika, który ma 
słabe podłoże i w niedługim czasie może się zapaść. 
Na zebraniu wiejskim mieszkańcy zobowiązali do zadania  i zgłoszenia następujących spraw: 

1. częstsze wykaszanie rowów zwłaszcza przy skrzyżowaniach, 
2. chodnik w Opatowie utrudnia wjazd do posesji, być może sprawa się rozwiąże po 

nałożeniu nawierzchni asfaltowej, 
3. czyszczenie rowów ze śmieci, wójt mówił o akcji czyszczenia rowów, czy taka akcja 

była również w Opatowie i które rowy czyszczono, 
4. w biuletynie gminnym było ogłoszenie o wyczyszczeniu przepustów, mieszkańcy 

pytają kiedy Urząd wyczyści swoje przepusty?  
 
Radny pan Łukasz Olbrych spytał kiedy będą załatane dziury na drodze Biadaszki – Piaski  i kiedy 
zostaną naprawione dwa hydranty w miejscowości Biadaszki, które były już kilka razy zgłaszane. 
 
Sołtys wsi Kuźnica Słupska  pani Krystyna Staloch podziękowała za postawienie przystanku we wsi. 
 
Radny pan Jacek Markiewicz poinformował, że w Siemianicach został wyrwany na skrzyżowaniu znak 
oznaczający odległość do miejscowości. 
 
Sołtys wsi Szalonka  pani Kazimiera Holka powiedziała, że słyszała podziękowania dla mieszkańców 
sołectwa za przygotowanie dożynek natomiast nie usłyszała podziękowań za oczyszczenie drogi  
i powycinanie gałęzi.  
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Wójt Gminy pan Witold Jankowski odpowiedział na poruszane tematy: 

1. wystosowano pismo do prezesa „GS”, który dał odpowiedź obraźliwą pisząc, że jest to ich 
własność i urzędu sprawa nie powinna obchodzić, 

2. o chodniku przy kościele już rozmawialiśmy nie raz, 
3. w sprawozdaniu mówiłem o czyszczeniu rowów, ale mowa była o rowach melioracyjnych, projekt 

był realizowany wspólnie z Urzędem Pracy, 
4. jeżeli chodzi o wysiekanie rowów to należy zwrócić uwagę przy jakiej drodze leżą, jeżeli jest 

potrzeba koszone są przy skrzyżowaniach niezależnie do kogo należą. 
5.  problem drogi Biadaszki Piaski   został zgłoszony do powiatu, 
6. mówiąc o dożynkach na myśli miałem również prace porządkowe, może nie zostało 

 to zaakcentowane. 
 
Następnie głos zabrała mieszkanka Siemianic pani Bogumiła Kosmala – przedstawicielka Rady 
Rodziców odczytując apel rodziców i uczniów Szkoły Podstawowej w Siemianicach o podjęciu przez 
Wójta i Radę Gminy decyzji o rozpoczęciu  budowy w 2010 roku boiska „ORLIK”. 
 
Przedstawiciel Rady Rodziców pan Tomasz Skotnik dodał, że na ostatniej sesji padło zdanie iż 
mieszkańcom nie zależy na budowie boiska, a tak nie jest. Do  apelu dołączona jest lista z podpisami 
mieszkańców, którym zależy na budowie boiska. 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki odpowiedział, że między innymi też tak mówił, bo kiedy na 
ostatniej sesji toczył się bój o zakup pola, to radnej pani Skotnik nie było na sesji, a radny Jacek, przespał  
ten moment żeby się odezwać. W tym efekcie zostało nas niewielu, którzy toczyli bój. Nie można 
zarzucać nam że stwierdziliśmy, że  Siemianicom nie zależy. Stwierdziliśmy coś innego.  
 
Dyrektor szkoły Podstawowej w Siemianicach pani Izabela Parypa dodała, że przychyla się do apelu 
rodziców. Jest to inicjatywa rodziców bo chcemy pokazać, że zależy społeczeństwu Siemianic 
 na budowie boiska, bo chcemy poprawić nasze warunki. Na radnych wypowiedzi nie mamy wpływu, 
wiem  że radni nie są przeciwni budowie boiska, ale patrzą przez pryzmat całej Gminy a nie tylko 
własnych miejscowości i starają się tak dysponować środkami, żeby w gminie powstało.  to co jest 
najważniejsze. Wójt popiera projekt, a społeczeństwo chce pokazać, że im zależy. To nie jest tak, że 
ludziom w tej wiosce na niczym nie zależy. 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że nikt takiego stwierdzenia nie usłyszał ani z ust pana Wójta, ani  
z jego ust. 
 
Dyrektor pani Izabela  Parypa dodała, że nie było to z ust pana wójta, ale mówiono, że Siemianice  
są takie ospałe. 
 
Przedstawiciel Rady Rodziców pan Mieczysław Skotnik zaproponował radnym wycieczkę do Siemianic, 
żeby zobaczyli jakie jest tam zaplecze sportowe. Nie ma ani boiska do piłki ręcznej, ani siatkowej. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że nie potraktuje tego jako uszczypliwość, ponieważ nie potrzebne  
są wycieczki, bo Siemianice bardzo dobrze znamy. Wiemy, że Siemianicom zależy, to był incydent, 
 i nie chcę przez to stwierdzić, że radnej Eli czy Jackowi na tym nie zależy. Z tego nie można wyciągnąć 
wniosku, że radnym czy Wam nie zależy. Faktem jest co rada uchwaliła, a wójt już zapłacił za działkę 
 i podpisał akt notarialny. Nie należy analizować, że rada jest uszczypliwa czy nie stara się równo dzielić. 
 
Radny pan Jacek Markiewicz dodał,, że dwa lata jak mówiono o projekcie „blisko boisko” był za tym aby 
takie boisko w Siemianicach powstało, ale był argument, że nie dojedzie sprzęt ciężki. 
 
Radna pani Elżbieta Skotnik dodała, że przewodniczący obraził jej osobę i kolegi. Nie mogła być na 
ostatniej sesji z przyczyn osobistych, a nie myślała że rozwinie się taka batalia na temat działki. Stało się 
tak dlatego, że pan Zimoch liczył na to, że to boisko powstanie w Piaskach. 
 
Przewodniczący Rady dodał, że jeżeli obraził to przeprosi, ale najpierw trzeba się uderzyć w piersi 
 a potem szukać winnych. Jeżeli czymś uraziłem to przepraszam powiedział przewodniczący Rady. 
 
Radny pan Marcin Jeziorny dopowiedział, że podczas dyskusji nad kupnem działki z ust różnych radnych 
padały różne słowa. Pomysł o którym mówił Mieciu był na miejscu ponieważ proponowałem pojechać do 
Siemianic. Ludzie, którzy używali podniosłych słów nie byli w Siemianicach i nie wiedzieli o czym mówią. 
Nie wiedzieli jak wygląda plac zabaw, boisko, stoją wylane fundamenty, które będą nadal stać i stąd takie 



 9 

zamieszania się zrobiło. Sam fakt głosowania za kupieniem terenu przylegającego do szkoły mówi 
wszystko, wszyscy głosowali za.  
 
Radny pan Jacek Markiewicz dopowiedział, że na ostatniej sesji nie było mowy o budowie Orlika tylko 
o zakupie działki. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski podsumował, że należy sądzić po czynach o czym kolega wcześniej 
powiedział, a fakty mówią za siebie, krok został uczyniony.  
 
Ad. 15. Zakończenie obrad  sesji Rady Gminy. 
 
W związku z tym, że wyczerpał się porządek  obrad Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki wobec 
zrealizowanego porządku obrad o  godz. 15:35  zamknął obrady XXXVII sesji Rady Gminy.  
 
 
 
 

Protokółowała                                                                                              Przewodniczący Rady 
 

/-/ W. Biegasik                                                                                              /-/ Zdzisław Kłodnicki 

 


